
Kosci so se pomerili 
v Selcih 

PRVI JE BIL FELIKS 
DVORŠAK. DRUGI PA BLAŽ 

ŽEMLJIC 

Viktor Avbelj, 
predsednik IS 

Slovenije v Lenar tu 
Predsednik izvršnega sve-

tu Slovenije Viktor Avbelj 
in ipod predsednik Janko 
Smole sta 9. junija obiskala 
Lenart. Ob tej priložnosti 
sta se pogovarjala s pred-
stavniki družbeno politične-
ga življenja občine o gospo-
darstvu in problemih v šol-
stvu. 

LETO IV. 
Štev. 12 

IZDAJA POGODBENA SKUPNOST ČASOPISA 
»DOMAČE NOVICE« LENART 
Lenart, 25. jun i ja 1964 

PRAVOČASNO ZAKLJUČENA 
SPOMLADANSKA SETEV 

Feliks Dvoršak iz Sele, ki je do-
segel prvo mesto 

Sindikalna podružnica Agro-
kombinata KZ Lenart nta obratu 
Selce je po dveh letih zopet pri-
redila v nede-ljo. 14. juni ja tek-
mo koscev. 

Kljub veliki vročini je prišlo 
na prostor, k j e r so se pomerili 
najbol jš i kosci vdlilko l judi iz 
bližnje in da l jn je okolice. 

Med tekmovalci je (bilo videti 
tudi n e k a j žensk, ki so bile ena-
kovreden par tner (moškim. 

Od zadružnega doma v Selcih 
do tekmovalnega prostora v Ro-
goznioi se je vila kolona lepo 
okrašenih traktorjev, s katerimi 
so se peljali Veseli Pohorci«, 
kosci in grabijice ter navijači. 

Kosci so se pomenili na 40 X 5 
metrov velikem travniku. Prvi 
kosec je to površino pokosil v 
devetih minutah. 

Z žrebom je prvo mesto pri-
padlo Feliksu Dvoršaku iz Sele 
in Blažu Zemljiču -iz Čermljen-
šaka. 

Prireditev je bila zelo zanimi-
va in bi bilo prav. da bi ne bila 
zadnja. 

Inž. Jože Pučko 

Pretekle .spomladanske cltni je 
bila v »Agrokombinatu • KZ Le-
nart posvečena vsa skrb setvi in 
košnji. V zvozi s tem vam posre-
dujemo neka j podatkov in smer-
nic. 

PLAN SPOMLADANSKE SETVE 
V KOOPERACIJI PRESEŽEN 
Na deloviščih j-Agrokombinata« 

KZ Lenart ,so spomladansko se-
tev. kljuib slabemu vremenu. 

Uspešno končane 
volitve 

Ob volitvah v zadružne svete 
in svete delovnih enot — volitve 
v DS in UO — Na Agrokomhina-
tu KZ Lenart prvi končali volit-
ve v obratu »Mizarstvo-žaga 
Brest«, v KZ Zgornja Sčavnica 
pa na volišču v Frolehu — Na 
področju obeli zadrug so volili 
99.61 o/o — V tovarni usnja Ko-
nus obrat Lenart volili DS v ju-
tranj ih urah stoodstotno. 
Lenart. Zgornja Sčavnica in 
ostala nasel ja v občini so bila 
v nedeljo 14. jul i ja slavnostno 
okrašena z izelenjem in slavolo-
ki. V nekaterih naseljih iso imeli 
tudi ozvočenja. Tega dne so bile 
volitve v zadružne svete in svete 
delovnih enot. 

opravili pravočasno. Posejali so 
112 h;t koruze, 12 ha ječmena in 
20 lui travnih detel j . Posevki ka-
žejo dobro. 

Plan spomladanske setve v ko-
operacijski proizvodnji je dose-
žen in je v nekaterih kulturah 
presežen. Letos so zasebni proiz-
vajalci posadili precej več kva-
litetnega jedilnega krompir ja 
kot pretekla leta. Predvsem) pa 

Nadaljevanje na 3. strani) 

Občinski praznik bomo letos 
praznovali v Cerkvenjaku 

UDELEŽITE SE ŠTEVILNIH PRIREDITEV! 
PRIČETEK PRAZNOVANJA BO v SOBOTO 11. JULIJA -

ZDRUŽENO PRAZNOVANJE OBČINSKEGA PRAZNIKA S PRAZ-
NIKOM KRAJEVNE SKUPNOSTI CERKVENJAK. 

Letos bomo skupno praznovali občinski praznik in praznik 
KS Cerkvenjak. Datum praznika je 14. juli ja, ker pa omenjeni 
datum pada na torek, bodo s prireditvami pričeli že v soboto 
11. jul i ja . 

Predvidoma bo v soboto 11. jul i ja v zadružnem domu Cerk-
venjak slavnostna akademija v počastitev občinskega in krajev-
nega praznika. 

V nedeljo 12. julija bo slavnostna seja Občinske skupscine 
Lenart, nato pa odkri t je spomenika padlim borcem pred zadruž-
nim domom v Cerkvenjaku. Istega dne bodo odprli v zadružnem 
domu nove trgovinske lokale Trgovskega pod je t j a »Izbira«. 

V popoldanskih urah 12. jul i ja bo prosta zabava m športne 
prireditve. 

Udeležite se prireditev. V prihodnji številki našega lista vas 
bomo seznanili s točnejšim programom. 

Cerkven j ačani želijo občinski praznik pričakati kar najlepše. Za-
to u re j a jo tudi kra j . Med drugim popravl jajo stanovanjska po-

slopja. (Na sliki). 

Na volišču v upravi Agrokombi-
nata KZ Lenart so z volitvami 

končali med prvimi. 

Pričetok volitev je bil ob 7. uri 
z jn tra i. V olbratu Agrokombinata 
KZ Lenart -Mizarstvo-žaga 
Brest« so se delavci kolektivno 
zbrali na volišču in ttakoj ob 
jutranj ih urah 100% končali vo-
litve. Na področju lenarškega 
Agrokombinata so bile volitve 
zaključene ob 13.45 v Cerkvenja-
ku. Na vseh ostalih voliščih pa 
so bile zaključene že do 10. ure. 
Volili so vsi razen opravičeno 
odsotnih. Od 666 članov zadruge 
jih je volilo 659 ali 98.9%. V 
svete delovnih enot je bilo iz-
voljeni,h 62 tovarišie in tovari-
šev. v icentralni zadružni svet 
pa 31 članov. Od tega je 19 čla-
nov delovne organizacije in 12 
individualnih kmetovalcev. 

Sindikalna podružnica v Agro-
kombinatu je razpisala tekmo-
vanje. Formirana je bila poseb-
na komisija, ki jc točkovala ure-
ditev volišč, oddaljenost in šte-
vilo volivcev. Za nagrade imajo 
25.000 dinarjev. Trenutno se še 
niso odločili, ali bodo dali celo-
ten znesek za prvo nagrado, ali 
bi ga razdelili na več delov. 

Na področju KZ Zgornja S č a v -
nica so prvi končali volitve na 
volišču v F roleti ob 10. uri. zad-
nji pa na volišču v Veliki ob 19. 
uri. Člani kolektiva so volili 
100 %. člani zadruge pa 99.2%. 
Novi zadružni svet pri KZ Zgor-
n j a S č a v n i c a šteje 21 članov in 
to zadružnikov 10 in 11 članov 
delovnega kolektiva. Volilne ko-
misije so imele naporno delo, 
ker je .teren tu precej razmetan. 

(Nadaljevanje na 5. strani) 
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Predsednik SFRJ Tito sc je ob 
pooratku iz Helsinkov, na pova-
bilo Hrušeeva ustavil v Lenin-
gradu na neuradnem obisku. V 
razgovorih Tito - Ilruščev je bili) 
popolno soglasje. 

V Beogradu je bil ob navzoč-
nosti delegacij Bolgarije. Romu-
nije. drči je in Jugoslavije ter 
opazovalcev republike Cipra, če-
trti sestanek predsednikov nacio-
nalnih komitejev za balkansko 
sodelovanje. Na sestanku je bila 
prebrana Titova poslanica. 

V Bonnu nadaljujejo sojenje 
ustašem, ki so novembra 1962 na-
padli jugoslovansko predstavništ-
too v Mehlemu pri Bonnu in ubili 
Momcila Popoviča. Dosedanji 
proces je potrdil navedbe obtož-
nice. Predsednik ustaške križar-
ske organizacije Medic nosi za 
podlo dejanje glavno odgovor-
nost. Državni tožilec IIom je za 
Franja Perica, ki je kriv Popovi-
čeve smrti, -zahteval dosmrtno je-
čo. 

Novi indijski premier Lal Ba-
hadur Šastri je 9. junija skupaj 
s 16 člani svojega kabineta prise-
gel pred indijskim predsednikom 
dr. Rada Krišnanom. Indira Gan-
dhi Nehrujeva hčerka je postala 
minister za informacije. 

V Beogradu je bilo cel Ho zase-
danie mešanega komiteja za go-
spodarsko sodelovanje med SFRJ 
in Z. \R. Cilj zasedanja je bil. šir-
ša menjava in kooperacija. 

Na obisku v Sloveniji se je mu-
dila delegacija avtonomne pokra-
jine Kosova in Metohije. Sprejel 
jn je predsednik IS Slovenije Vik-
tor Avbelj. 

Na povabilo 'avstrijskega par-
lamenta je bila na Dunaju skup-
ščinska delegacija SFRJ. pod 
vodstvom Olge Vrabič. 

V Varšavi je podpisan protokol 
o zasedanju jugoslovansko-polj-
ske komisije za industrijsko so-
delovanje. Predvidevajo menjavo 
v višini okrog 100 milijonov do-
larjev letno. 

Delegacija socialistične stran-
ke Italije je bila na obisku v Ju-
goslaviji na vabilo zveznega od-
bora SZDL J. Vodil jo je general-
ni sekretar stranke Francosko de 
Martino. 

Delegacija ZKJ se je pod vod-
stvom Ivana Gošnjaka udeležila 
IV. kongresa Poljske združene 
delavske partije v Varšavi. Ob 
tej priliki je imel Gošnjak po-
zdravni govor. 

Po treh mesecih napornega de-
la se je uspešno končala eko-
nomska Ženeva . Njeni veliki re-
zultati so: enotnost in solidarnost 
držav v razvoju, načelo o medna-
rodnih ekonomskih odnosih in 
stalni, univerzalni mehaniv.em za 
svetovno trgovino in razvoj 
gospoda rstva. 

Podpredsednik Z AR Zaharija 
Mohiedin je bil na obisku v Jugo-
slaviji. Sprejel ga je podpredsed-
nik SFRJ Aleksander Rankovič. 
Govorila sta o nadaljnji krepitvi 
bilateralnih odnosov in o sodelo-
vanju na mednarodnem področju. 

Premier SZ. Hruščev je obiskal 
Dansko. Bil je lepo sprejet od 
danskega premiera Kraga in od 
danskega ljudstva. 

Nemško vprašanje se je spet 
pojavilo za zeleno mizo svetovne 
diplomacije. 

USTANOVLJENA POGODBENA SKUPNOST ZA IZDAJANJE 
ČASOPISA DOMAČE NOVICE" 

Na ustanovni skupščini so 
sprejeli statut pogodbene skup-

nosti, izvolili izdajateljski svet, 
ta pa je imenoval novi uredniški 
odbor, urednika in upravnika li 
sta — Trenutno ima pogodbena 
skupnost 15 članov. 

Ustanovna skupščina Pogod-
bene .skupnosti za izdajanje lista 
Domače novice« je bila 9. juni-

ja. Sklical jo je Občinski odbor 
SZDL Lenart, udeležili pa so sc 
je delegat i članov pogodbene 
skupnosti in gostje. 

Predsednik Občinskega odbora 
SZDL Lenart Franjo Muršec je 
Ob iiej priložnosti imel krajši 
nagovor in je med drugim dejal : 

Franček Štefanec 
novi urednik 

Domačih novic" 
Dosedanji odgovorni ured-

nik Domačih novic? je bil 
razrešen le dolžnosti, ker od-
haja na šolanje. 

Za novega odgovornega 
urednika glasila občine Le-
nart je bil na zadnji seji iz-
dajatel jskega sveta Pogod-
bene skupnosti za izdajanje 
časopisa Domače .novice : 
imevan FRANČEK ŠTEFA-
NEC. 

Rodil so jo 1937. leta v 
Gradišču v Slov. goricah. Iz-
haja iz majhne kmečke dru-
žine. Končal je osnovno šolo, 
3 letnike industrijske šole, 
šolo za politične vede in no-
vinarsko šolo v Beogradu. 

Za seboj ima bogato ob-
dobje družbeno politične ak-
tivnosti in dopisništva. Bi.l 
je sekretar občinskega od-
bora SZDL Logatec, pred-
sednik občinskega komiteja 
ZMS Ziri in Logatec in član 
okrajnih komitejev ZMS 
Kranj in Ljubljana. Delal 
je iiuli v okra jnem svetu 
kulturno prosvetnih organi-
zacij Ljubljana. Kot prilož-
nostni dopisnik jo sodeloval 
v Radio Ljubl jana in dnev-
niku Delo s. 

Pr i opravl janju nove dolž-
nosti umu uredištvo želi veli-
ko uspehov. 

J V 
»Z razvojem delavskega in druž-
benega samoupravljanja jo po-
trebno podrobno informiranje 
občanov o raznih vprašanjih go-
spodarsko političnega življenja 
komune. Vsled tega smo 23. feb-
ruar ja 1961 pristopili ik izdaja-
nju Domačih novic. V začetku 
je bilo delo težko, ker smo bili 
brez izkušenj na tem področju. 
Težave so bile tudi v zvezi s 
tiskarno. 

Kmalu so se pokazali uspehi 
in smo. začeli list izdajati name-
sto mesečno, štirinajstdnevno. Do 
leta 1962. so Novice izmenično iz-
hajale na S in 4 straneh, kasne-
je pa vedno ina osmih. 

V občini imamo 3.600 gospo-
dinjstev. Domače novice pa ima-
jo 2.000 naročnikov. Večina ob-
čanov časopis ugodno ocenjuje, 
zato moramo gledati, da bo še 
kvalitetnejši. List jo stvari ob-
ravnaval v polemični obliki, 
vsled tega so nekateri dvigali 
prah. Ravno s tem pa jo list odi-
gral svojo vlogo. • 

Domače novice so lisi nas 
vseh. zato bi morali v bodoče z 
njim tesneje sodelovati. Nekate-
re gospodarske organizacije so 
imele dober odnos do lista in so 
s prispevki podpirali. Nekateri 
pa so osebno izstopali, češ, ker 
ste mas kritizirali, vam me damo 
finančnih sredstev. 

Namen lista jc bil. pritegniti 
čimveč sodelavcev iz vrst kme-
tov. delavcev in drugih. To pa 
ni povsem uspelo in je imel naj-
več dela urednik. 

Na občinskem odboru SZDL 
smo velikokrat razpravljali o 
»Domačih novicah«. Govorili smo 
o idejnih ,im finančnih vpraša-
njih. Naročnina je krila mini-
malni .del stroškov. Naročniki pa 
za povečanje naročnine niso po-
kazali razumevanja. Gospodar-
ske organizacije in predvsem ob-
činska skupščina so dale finanč-
no in moralno pomoč. Njim se 
.moramo zahvaliti, da smo lahko 
list izdajali. 

Franjo Muršec je v nadalje-
vanju dejal : »List je bil k l jub 
razumevanju nekaterih gospo-
darskih organizacij in občinsko 
skupščine v finančni negotovosti. 
Začeli smo se pogovarjati, da bi 
šli v kooperacijo« Ptujskimi ted-
nikom« ali drugim listom, ven-
dar ismo prišli do spoznanja, da 

— Kaj so delali zadnjič gasilci 
na tekmovanju koscev? 

— Prosili so jih, da bi jim pri-
šli pokosit travo v gasilski dom! 

bi to ne bilo koristno in bi se 
število naročnikov pri nas 
zmanjšalo, občani bi s tem izgu-
bili svoj lokalni časopis. 

Prišli smo pred dejstvo ali ča-
sopis prenehamo izdajati ali for-
miramo novi organ za njegovo 
izdajanje . Odločili smo se. da 
ustanovimo pogodbeno skupnost, 
kot jo ima list >Občan«. Izdelali 
smo osnutek statuta in s tem re-
šili tudi finančno vprašanje. 

Pogodbena skupnost ima na-
men pritegniti čimveč gospodar-
skih in družbeno -političnih orga-
nizacij. Gre za to. da foi list ko-
mune postal sestavni del naših 
potreb. V njem na j se zrcali na-
še delo. Z javno kritiko maj se 
dvigne proizvodnost in izboljša 
samoupravljanje. Člani pogod-
bene skupnosti n a j bi z listom i 
tesno sodelovali. V osnutek sta-
tuta smo navedli finančni pri-
spevek. ki na j :ffa dajo člani 
skupnosti po svoji finančni spo-
sobnosti. 

Do danes je k pogodbeni skup-
nosti pristopilo 15 članov, ki so: 

Občinska skupščina, Agrokom-
binat KZ Lenart. Trgovsko pod-
je t j e »Potrošnik«, Gradbeno pod-
jet je, Lekarna. Gostinsko pod-
jetje. Veterinarska postaja. Ob-
činski komite ZKS. Občinski od-
bor SZDL. Delavska univerza. 
Komunalni zavod. Občinski sin-
dikalni svet. KZ Zgornja Ščavni-
ca - Velka, Zdravstveni dom in 
Krajevna skupnost Benedikt. 

Do konca leta ho potrebno 
skupnost pritegniti še ostale . 

Jože Križnic, korektor pri Do 
mačih novicah- je dejal: 

Ko sem. vsled upokojitve za-
pustil vašo občino, me je usoda 
povezala z vašim listom. Postal 
sem njegov korektor. Začetek je 
bil skromen, medtem tko so da-
nes doseženi že lepi uspehi. "V 
Celjs/ki tiskarni uživajo Doma-
če novice spoštovanje. A erno 
seznanjajo občane o problemih 
in dosežkih v komuni. 

Celjska tiskarna jc odvisna od 
doliodkov. ki jih dobiva za ti-
skanje časopisov in drugih pub-
likacij. zato bi morali biti vedno 
na tekočem s plačilom tiskarskih 
stroškov. 

Po krajši razpravi so navzoči 
soglasno ustanovili pogodbeno 
skupnost, nato so proučili osnu-
tek statuta, ga dopolnili iin spre-
jeli. 

Na ustanvni skupščini pogod-
bene skupnosti so tudi izvolili 
izda jatel jski svet in nadzorni od-
bor. Za člane izdajateljskega 
sveta so bili izvoljeni: Ivan Ver. 
botem. predsednik in člani Ivan 
Knuplež. Milka Kristl. Edo Zor-
ko-Mihec in Branko Kos. 

Takoj po skupščini skupnosti 
je bila prva seja izdajateljskega 
sveta na kateri so med drugim 
za novega odgovornega urednika 
»Domačih novic< imenovali tov. 
Francka Štefaneca namesto 
prejšnjega urednika, ki odhaja 
na šolanje. 

Izdajateljski svet je še izvolil 
uredniški odbor v .sestavi vet. 
Ivo Rajpoc, predsednik in člani 
Jože Šuman, Breda Štuhec, Slav-
ko Levačič in Franček štefanec 
in imenoval za upravnika lista 
tov. Stanka Cartla. 



Poskrbeti tudi za ostarele kmete 
NEKAJ UGOTOVITEV IZ 

REFERATA SEKRETARJA 
OBČINSKEGA KOMITEJA 
ZKS LENART ERNESTA 
ŠMIDA ZA PREDKON-
GRESNO KONFERENCO 
ZK. 

Nenehno razvi janje proiz-
vajalnih sil nam je omogoči-
lo. da so bili lansko leto za-
beleženi večji proizvodni re-
zultati kot pre jšn ja leta. 
Skupni družbeni bruto pro-
dukt ise je napram letu 1962 
v letu 1963 povečal za 
33,75 %. Produktivnost se je 
za isto obdobje dvignila za 
15,8%, osebni dohodki :pa za 
34.6%. Tak porast osebnih 
dohodkov ni bil upravičen. 
V istem obdobju so materi-
alni stroški narasli za 40,6%, 
to nam kaže na slabo gospo-
dar jen je . 

Iz sedemletnega plana go-
spodarskega razvoja je raz. 
vidno, da 'bodo gospodarske 
organizacije odkupile 3.491 
ha kmeti jskih zemljišč. Do 
leta 1970 bo v družbenem 
sektorju 5.200 ha obdeloval-
nih površin ali 39%. Pri re-
alizaciji tega bodo imeli ko-
munisti odgovorne naloge. 

Investicije, ki jih vlagamo 
v kmetijstvo na j bodo v bo-
doče funkcionalne. V pretek-
losti se je zgradilo mnogo 

neprimernih objektov, od ka-
terih ni bilo veliko koristi. 
Začeli smo z izgradnjo hle-
vov za okrog 1.200 glav živi-
ne. Takoj pa moramo pomis-
liti. k j e (bomo dobili osnovno 
čredo za napolnitev hlevov? 

Elementarna nesreča leta 
1962 je napravila veliko ško-
do v sadovnjakih. Kljub te-
mu pa bi lahko bili sadov-
n jak i danes rentabilnejši, če 
bi kmeti j siki strokovnjaki za. 
gotovih pravilno in pravo-

časno negovanje sadnega 
drevja. 

Za izpad v sadjarski pro-
izvodnji je kriv tudi sani si-
stem investicij. Te se dobijo 
za obnovo in triletno vzdr-
ževanje nasada. Mladi sa-
dovnjaki pa začnejo rasti 
šele v 6. ali 8. letu. KZ 'ni-
majo dovolj lastnih finanč-
nih sredstev, zato so sadov-
njaki ponekod zanemarjeni 
v' času. ko jim je potrebno 
največ nege. 

Kmetijsko sodelovanje se 
še vedno preioočasi razvija. 
Uspehi bodo doseženi z osa-
mosvojitvijo te službe. 

Z odkupom zemljišč nasta-
ja viorašanje oskrbe ostare-
lih kmetov. Na našem pod-
ročju je ta problem še po-
sebno pereč in čaka rešitve. 

Ekonomske enote niso do-
volj no zaživele. Nastaja pa 
vprašanje, k j e dobiti uspo-
sobljene ljudi, ki n a j bi de-
lali v obratnih DS. ker ni 
nihče skrbel za njihovo 
•pred hod n <> usiposobl jenost. 
Komunisti bodo -morali tu 
mnogo storiti. 

V občini jc eno izmed naj-
bol j perečih vprašanj visok 
odstotek nizkih osebnih do-
hodkov. 45 % zaposlenih ima 
osebne dohodke izpod 25.000 
din. Osebni dohodki prosvet-
nih delavcev pa so znatno 
nižji, kot v ostalih občinah. 

Na področju kadrovske 
politike je napravl jen ko-
rak naprej . Kadrovanje in 
štipendiranje je najbol je 
urejeno v večjih gospodar-
skih organizacijah. V manj-
ših pa ni čutiti dovolj inte-
iresa za razvijanje te službe. 
Mnoga odgovorna delovna 
mesta zasedajo uslužbenci z 
nizko izobrazbo. 

PRAVOČASNO ZAKLJUČENA 
SPOMLADANSKA SETEV 

EE »Agrokombinata« Maribor na Velki 
priključena h KZ Zgornja Stavnica 
Zadružna sveta Agrokombinata 

Maribor in Kmetijska zadruga 
Zg. Ščavniea — Velika, sta do-
končno sklenila, da se bivša eko-
nomistka enota maribarskega 
kombinata na Velkli pr ikl juči h 
Kmetijski zadruigi Zg. Ščavniea. 

S priključitvijo ekonomske 
enote Velika ščavniški zadrugi, je 
ta zadruga pridobila 500 ha no-
vih kmeti jskih površin, ki so v 
glavnem namenjena sadjarski 
proizvodnji. 

Novo priključena zemljišča bo-
do v sklopu ščavniške zadruge 
predstavljala samostojno delovno 
enoto. Do končne rešitve tega 
perečega vprašanja je prišlo po 
večletnih razpravah v ščavniški 
zadrugi na mariborskem Agro-
komlbiinaitu in na občini Maribor 
— Center. 

I k rep, za katerega sta se od-
ločila oba sam o upravna organa, 
je tpireidvsetm iz (gospodarskega 
stališča zelo napreden. Sedaj bo-
do odpadli irazni nepotrebni pre-
vozi. ki so doseidaj bili. sa j je 

p re j šn j a enota Velika imela svo-
je kmeti jske površine tudi na 
območju, kii ga je zavzemala 
ščavmiška zadruga. Predvsem pa 
se bo na območju, ki je gospo-
darsko zaokroženo, lahko vodila 
enotna kmetijska politika. 

Prva dela v zvezi z 
melioracijo Pesnice na 
področju občine 
LENART 

Zadnje dni se je na področju 
naše olbčine mudila .skupina stro-
kovnjakov Zavoda za raziskavo 
materiala lini konstrukci j iz Ljub-
ljane. Preizkušali so nosilno spo-
sobnost terena za izgradnjo no-
vih mostov v dolini Pesnice. Z 
novo melioracijo bo Pesnica na 
več k ra j ih spremenila svoj tclk 
in bodo zaradi tciga. zgradili več 
novih mostov. 'Na našem področ-
ju iso prišli do t rdnejš ih tal od 7 
do 12 metrov globoko. 

Nadal jevanje s 1. strani) 
krompir sorte ibintje in cvetnik. 

Značilno za proizvodnjo »Agro-
ko/mbi!nata« je Ikoni pilotiram je 
zemljišč. Poisameiznli komple,ks|i 
imajo po 28 ha. Prednost proiz-
vodnje na takšnih 'površinah je 
v lom, ker so manjšj stroški ob-
delave, je imanj premikov in 
zemlja je stoodstotno izkorišče-
na. 

Zaradi kratkega roka spomla-
danske setve in ker obenem so-
vpada spomladansko škropljenje, 
jim v teli ozkih grlih pr imanjku-
je mehanizacije. Letos so sicer 
nabavili za. spomladansko setev 
tri t raktor je s potrebnimi pri-
ključki. kar pa je premalo. Pro-
blem ibodo rešili z nabavo nove 
mehanizacije. 

SPRAVILO SENA TUDI OB 
NEDELJAH 

: A g ro ko mbinat KZ Lenart je 
na ilatstrnih površinah pričel s koš-
njo 20. maja . Visled (slabega vre-
mena plan košnje .ni bil izvršen. 
Do 9. juni ja je bilo pokošeno 
okoli 50 procentov vseh površin. 
Visi na Agrokombinatu« si pri-
zadevajo. da hii nadoknadili za-
mujeno. Pričeli so s ispravlja-
njem sena tudi ob nedeljah. Če 
bo vreme mgod.no, bo košnja kon-
čana i:lo 20. junija . In tenzitvnlii 
travniki 'pa iso v glavnem že po-
košeini. V slabem vremenu suši-
jo iseno na žicah. Strošlki sušenja 
se pri tem povečajo iza 30 pro-
centov. vendar krma ostane kva-
litetnejša. 

V začetku leta je : Agrokomibi-
nat KZ Lenart naročil štiri ko-
silnice pri tovarni Boris Kidrič 
— obrat Hoče. katerih še do da-
nes niso dobilli. Vsled1 pomanjka-
nja kosilnic so ,si jih morali iz-
posoditi od kmetijskih organiza-
cij v Prekmuirju. Za radii omenje-
nega me morejo daja t i dovolj 
uisluig zasebnikom. 

Ko je največ dela ipri spravilu 
sena. p r iman jku je .delavcev. Bilo 
bi prav. nla bi se takrat zaposlilo 
domačo delovno silo. ki je tre-
nutno brez zaposlitve. Vendar ta 
ne kaže interesa za občasni »a-
siltiždk in morajo na »Aigrolkom-
bimaitu • od časa do čaisa priteg-
niti sezon,ce. ki drugače delajo 
na [melioraciji. 

SLABA SADNA LETINA? 
Strokovnjaki na >Agirokoimbi-

natn« predvidevajo, dia bo slaiba 
sadna letina. Prvotno je kazalo 
lep pridelek. V času cvetenja pa 
je bilo hladno in ni prišlo Ido po-
trebne oiploditive. Vsleid tega je 
mnogo plodov odpadlo. 

Uspešno končane 
volitve 

Nadaljevanje s I. strani) 
V zadnjih dneh so bile tudi 

volitve v DS v Tovarni usnja 
Konus, obrat Lenart, k je r so v 
ju t ran j ih urah volili 100% in vo-
litve v Obrtno gradbenem pod-
je t ju ter Zdravstvenem domu 
Lenart. 

V »Obrtnem krojaštvu in ši-
vilstvu . v Lenartu in v izbiri 
Cerkvenjaik |pa so izvolili nove 
upravne odbore. 

V današnj i številki našega ča-
sopisa objavljamo na 6. strani 
selznaim novoizvoljenih članov 
centralnih zadružnih svetov. 

KMETJE SE ZANIMAJO ZA 
ROČNE KOSILNICE 

Posamezni zasebni kmetovalci 
se zanimajo za iročne kosilnice. 
»Agroikoimlbinat« jih je priprav-
ljen nabaviti pod 'pogojem, da bi 
kosilnice služile skupinam ko-
operantov. Do seda j individualni 
proizvajalci takšne skupine niso 
oblikovali. 

ZASEBNIKI NAJ RAZVIJAJO 
ŽIVINOREJO 

Na Agrokomlblinatu« so mne-
n ja . da bi 'bilo prav, če Ibi se za-
sebni proizvajalci č imprej odlo-
čili za specializiramo živinorej-
sko iproiiizvodnjo. To poimeni, da 
bi poljedelstvo podredili živino-
reji. S tem bi imeli večje proiz-
vodne uspehe na en hektar in 
povečal Ibi se življenjski stan-
dardi kar je za naše področje 
posebno pomembno. 

Dolžnost mi 
narekuje, da se vam 
ob slovesu 
predstavim 

Sem bivši odgovorni ured-
nik Domačih novic«, ki se 
od vas dragi bralci in dopis-
niki poslavljam z željo, da 
bi bilo v prihodnje pod no-

vim uredniškim odborom in 
novimi urednikom sodelova-
nje še bolj tesno. Želim, da 
bi »Domače novice i postale 
nepogrešljiv list za vsakega 

s našega občana in. da bi vsak 
občan lenarške občine čutil 
potrebo po sodelovanju z 
dopisi, z objektivno kritiko, 
skratka, vsebina lista maj 
bi bila čedalje bolj odraz 
sodelovanja širokega kroga 
dopisnikov. 

Kn odhajam na drugo 
dolžnost. se opravičujem 
vsem, ki sem jih kakorkoli 
neopravičeno prizadel z ob-
javo prispevka. Zahvaljujem 
se tudi vsem za izrečena pri-
znanja »Domačim novicam«, 
ki jih ni bilo malo. TA PRI-
ZNANJA PA OBVEZUJEJO 
TUDI VSE, KI BODO PO-
SLE I DELALI PRI »DOMA-
ČIH NOVICAH», DA VSEBI-
NO ŠE IZBOLJŠAJO, DA 
LIST PRIBLIŽAJO POTRE-
BAM NAŠIH LJUDI. Ne 
dvomim, da jim to ne bi 
uspelo. Seveda pa bo naš list 
toliko boljši, kolikor več bo 
sodelavcev. Hvala in na svi-
denje! Tone ŠTEFAiNEC 



V »Brestu« predvidevajo 113 
milijonov letne realizacije 

PRESELILI SO SE V NOVE PROSTORE 

STROGO 
ZAUPNO 

Nekdanji Omanov hlev na 
vzpetiiini iznad Lenarta je adap-
tiran. V njem so uredili nove 
prostore za mizarsko delavnico 
»Brest«, katera se je do sedaj 
stiskala v neprimernih prostorih 
v Zavrhu. 

Povsod -okoli poslopja so M e 
velike skladovnice dcisik itn hlo-
dov. Na žaigi so marlj ivo delali 
t r i je delavci, kmetica pa je na-
kladala na voz deske. 

Upravnika »Bresta« tovariša 
Jernejška smo našli sredi dela. 
Zaprosili ismo ga, da nam raizka-
že nove prostore on pove neka j 

in ]>oliitirainje. Zraven skladovnic 
raizrezanega lasa sedaj pridno 
gradijo skladišče polizdelkov. 
»Ta skladišče ho olb priliki ve-
trovnega vremena obenem ščitilo 
delavce, ki bodo delali na pro-
stem«, je pripomnili! Jernejšek. 

Sicer pa ne gre vse tako glad-
ko. Kolektiv čakajo veliki napo-
ri. Ni kadra (imajo samo dva 
mojstra), ni vodovoda itd. Izvo-
liti morajo organe samoupravlja-
n ja in postati samostojni obrat 
»Agrokombinata« KZ Lenart. Pri-
man jku je tudi denar ja . Osnovna 
sredstva so bila v začetku v vi-

NOVE DELAVNICE »BRESTA« — Mizarski obrat »Brest« Agro-
kombinata KZ Lenart si je v Porčiču uredil nove prostore 

o preselitvi »Bresta« iiz Zavrha. 
Prijazno nam je dejal, da na 

to ni pripravljen in da je že sam 
mislil napisati nekaj sestavkov 
za naš list. »Kljub temu pa vatm 
bom pokazal naše nove objekte«, 
je dejal. 

Začeli smo si Ogledovati pro-
store in upravnik je da ja l pojas-
nila: »Žaga sedaj dela na tr i iz-
mene. Od 6. do 22. ure vrši raz-
rez zasebnikom, čez noč pa dela 
za maše lastne potrebe. Privez 
lesa oni privatnikov imamo raz-
porejen za deset dlni naprej. Ob-
ratuje on gater s šeistiiimi delavci, 
ki delajo na izmene.« 

V ostalih prostorih ibodo začeli 
obratovali koncem junija. Sedaj 
jjih uirejujjejo iin v n j e selijo 
opremo iz Zavrha. 

Ustavili smo se v bodoči s troj , 
nii delavnici. To je velik obokan 
prostor z zračnimi okni in pet-
najstimi iskobelniki. na katerih 
bodo delali na tekočem traku. 
Nato širno šli v liimarinioo, brus 11-
nrco in ročno delavnico. Povlsod 
je bila ista slika, prostori so so-
dobno urejeni. V brusilnici in li-
ma.rnici bodo delali v treh izme-
nah on bo v eni izmeni delalo 20 
ljudi. Zaposlili bodo 30 novih pol-
kvalifioirainih in nekvalificiranih 
delavcev. 

Ko se bodo izselili stanovalci 
iz nekdanje Omanove hiše, po-
tem jo bodo spremenili v tapet-
niško delavnico v kateri bo za-
poslenih 10 delavk. Bližnji svi-
n jak pa bo prostor za brizganje 

Muzej na podstrešju 
Eksponate nekdanjega 

muzeja v Cerkvenjaku so 
prenesli na podstrešje tam-
k a j š n j e osemletke. 

Zaradi preureditve Za-
družnega doma je za to kul-
turno ustanovo zmanjkalo 
prostora. Kazalo bi s trudom 
zbrano gradivo spraviti na 
primernejše mesto in se bo-
riti za novi prostor. 

Lenarška zanimivost 
Pri vhodiu v Lenart z ma-

riborske strani stoji na levi 
in desni strani ceste tabla z 
imenom naselja. Verjetno, 
da je dovolj, če ostane samo 
ena tabla na desini stran*! 
ceste. Tisto, ki je naslonje-
na na sosednji hlev, na j bi 
odgovorni odstranili. 

P I S M A B R A L C E V 
Jože Kmetič in n jegov tovariš iz 

Žer jave vprašuje ta , če bo letos v 
Lenartu kak tečaj , večerna šola ali 
pa avto šola. 

V pre jšn j i številki »Domačih no-
vic« je bil objavl jen razpis za vpis 
v ekonomsko srednjo šolo, ki bi jo 
še letos organizirala delavska uni-
verza, če bi bilo dovolj pr i javl jen-
cev. Avto šola je pri avto moto 
društvu v Lenartu, ki stalno vpisu-
je nove kandidate. Delavska uni-
verza v Lenartu bo letos pripravila 
vrsto raznih teča jev . Podroben pro-
gram bomo objavil i tudi v našem 
časopisu, zato ga sproti prebira j ta 
da bosta tozadevne objave zasle-
dila. 

Adolf Krajnc iz Voličine nam je 
poslal obširno in zanimivo pismo 
o tem, kako so (bolje rečeno kako 
niso) praznovali dan mladosti v Za-
vrhu. 

Dopisa ne bomo objavili , ker smo 
temu vprašan ju posvetili karikatu-
ro in bi p re t i ravan je o tem samo 
škodovalo. 

Uredništvo 

Z SEJE SVETA ZA GOSPODARSTVO 

šini 5,880.496 dinarjev. Do 31. 12. 
1963 je bilo vloženih 7,346.918 mi-
lijonov v izgradnjo, potrebna pa 
Ibodo še sredstva za dokončno 
dograditev. Imajo 5 milijonov 
obratnih sredstev, potrebovali pa 
bi kar 50 milijonov. 

V skromni, a lepo urejeni pi-
sarni so Jiaim postregli še z neka j 
podatki: Predvidevajo 113 »mili-
jonov letne realizacije. Izdelali 
ibodo okoli 20.000 posteljnih vlož-
kov. 12.000 divanov, 1.200 fote-
ljev, 1.900 kavč okvirjev in tisoč 
kavč ogrodij. Poleg tega bodo 
dajali razne usluge, ki bodo pri-
nesle predvidoma 6 milijonov di-
nar jev dohodka. 

Freske v hodniku nekdanje 
Omanove domačije bledijo iin 
skoraj jih bo oskrunila zidarje-
va roka. Tu bo nastalo novo živ-
l jenje. Stroj in človek (bosta 
ustvarila lepšo bodočnost našim 
občanom. 

V Cerkvenjaku šolsko 
leto uspešno končalo 
83 7„ učencev 

Na osemletki Cerkvenjak je 
od 4,24 otrok, šolsko leto uspešno 
končalo 83 odstotkov učencev. 

Ob zaključku šolskega leta so 
imeli razredne proslave. Naj-
boljšim učencem so razdelili na-
grade. Posamezni razredi so tu-
di bili na izletih na Bledu, Po-
sti)!,ni. Pohorju. Ptuju. Radencih, 
Mariboru iin pri Negovskem je-
zeru. 

Predlog odredbe 
v trgovini 

Na četrti seji sveta za gospo-
darstvo Skupščine občine Le-
nairt so med drugim razpravljali 
o gibanju gospodarstva za pr-
vo trimesečje 'letos. Največji del 
razprave po tem vprašanju so 
posvetili problematiki trgovskih 
podjeti j in vprašanju vajencev. 
Zaradi tega, ker na našem pod-
ročju, ni možnosti za razne za-
poslitve, se veliko mladih obča-
nov uči trgoviskelga poklica. Po 
končan i vajeniški dobi pa nasta-
ne problem iza injihovo zaposli-
tev. Na seji sveta so sklenili, da 
je vprašanju vajencev potrebno 
po-svetliti vso islkirll). I Po njihovi 
učni dobi jim je potrebno zago-
toviti zaposlitev v občimi ali iz-
ven nje. 

Člani sveta za gospodarstvo so 
razpravljali o odredbi o obvez-
nem poslovnem času trgovskih 
poslovalnic, gostišč in obrtnih 
organizacij v občimi. Po te j od^ 
redbi naj bi bil poslovni čas pre-
ko zime v trgovinah izven Le-
narta od 8. do 15. ure. v Lenartu 
od 8. do 12. ure in od 14.do 1".'0. 
V letnem čaisu pa od 7. do 12. ure 
in od 17. do 19.30. Pri tem pa iirna 
izjemo samopostrežna trgovina 
pri »Potrošniku? Lenart, ki na j 
bi bila odprta od 7. do 15. ure 
neprekinjeno, ob nedeljah pa 
od 7. do 9. ure. špecerijska tr-
govina v Lenartu bi bila odprta 
od 8. do I L ure im od 16. do 19.30. 
Prodajalne imesa bi morale biti 
odprte poleti im pozimi od 7. do 
12. ure in od 15. do 18. ure. ob 
nedeljah pa od 7. do l). ure s 
le<m, da so lahko zaprte ob pone-
deljkih popoldne. Prodajalna 
kruha mara biti odprta v zim-
skem in poletnem času od 7. do 
12. ure in od 15. do 18. ure. 

Gostilna Grozd Lenart bi po 
novi odredbi bila odprta od 6. 
do 24. ure, prostori v nadstropju 
pa do 2. ure. Za ostale gostilne, 
oziroma gostinske obrate druž-
benega in zasebnega sektorja je 

o poslovnem času 
in gostinstvu 

odpiralni čais od 6. do 22. u,re. Ob 
sobotah in nedeljah, pred praz-
niki ter ma dan praznikov pa 
morajo biti gostišča odprta od 
6. do 24. ure. Predlog odredbe 
bo dam v razpravo in potrditev 
OS. 

č lani sveta za gospodarstvo so 
sklenili dati v razpravo in po-
trditev OS predlog »Agrokam-
biinaita« KZ Lenart za ustanovi-
tev samostojnega obrata »Mizar-
stvo-žaga Brest« im predlog Ko-
munalnega zavoda Lenart za 
razširitev dejavnosti na razrez 
drv v območju občine. 

Za izobraževanje 
uslužbencev pol 
milijona sredstev 

Delovni kolektiv uprave Skup-
ščine občine Lenart se je odločil 
za načrtno izobraževanje kadra 
za potrebe uprave. V ta namen 
je letos od 80<) tisoč din sredstev 
sklada skupne porabe določil 500 
tisoč din. 

Sedaj za potrebe uprave občine 
študirajo na visoki šoli en usluž-
benec. ma višjih šolah 5 usluž-
bencev in na srednjih šolah 3 
uslužbenci. Za 'polaganje poseb-
nega izpita za priznanje višje 
strokovne izobrazbe pa se pri-
pravlja 5 uslužbencev, medtem 
ko je 7 uslužbencev zaprosilo za 
dovoljenje za polaganje takega 
iapita. 

Lansko leto je občinska uprava 
tudi prvič začela z /načrtnim šti-
pendiran jem kadra. Tako sedaj 
za potrebe uprave skupščine ob-
čine štipendirajo po enega na 
višji komercialni šoli, admini-
strativni šoli, srednji gozdarski 
šoli im srednji tehnični šoli —-
gradbeni oddelek tei 3 na eko-
nomski srednji šoli. 



Piše: ing. Jože Čeh 

Poletno škropljenje sadnega 
drevja 

IZLETI, DELOVNE AKCIJE 
V mesecu juniju čimprej po-

kosimo travo v sadovnjakih ter 
isto ali podgrnemo pod krošnje 
dreves (zmnlčimo) ali posušimo 
in porabimo kot krimo za živino. 
Nato inastopi v ekstenzivnem 
kmetijskem sadjarstvu čas po-
letnega škropl jenja sadnega 
drev ja proti boleznim, predvsem 
pa proti škodljivcem. 

Če do sedaj nismo izvršili po-
trebnih škropl jenj proti bolez-
nim t. j. proti škrlupu (ikrasta-
vosti sadja), je čats, da vložimo 
ves trud v to škropljenje, da do-
sežemo vsaj delen uspeh. Dočim 
je v borbi proti škodljivcem se-
d a j zadnji čas, da nadomestimo 
in popravimo zamujeno. 

Konec, maja in čez juni j oble-
tava jo sadno drevje mali me-
tuljčki raznih sadnih zavijačev. 
katerih ličinke povzročajo črvi-
vost sadja , jablan, hrušk, sili v 
itd. 

Prav tako se je razvila prva 
generacija (rod) ameriškega ka-
parja. Njegove majhne (s pro-
stim očeisoin težko vidne) ličin-
ke so sedaj v gibljivem stadiju 
svojega razvoja in na jbol j Ob-
čutljive za razna škropiva. Kas-
neje imamo opravka z rdečim 
pajkom, raznih vrst listnih uši, 
ki so se sedaj izredno ,močno raz-
množile in razne vrste pršic 
(bruškova. jabolčna) in goseni-
ce. 

Sedaj je čas. da opravimo 
skupno škropljenje proti bolez-
nim in škodljivcem z nasledili ji-
mi sredstvi. 

1. Proti boleznim: škrlub, nw-
nilia in drugim: 

Ditihame 0 3 0 % t. j. 0,50 kg na 
100 litrov vode ali 

Z i, neb 0.30% it. j. 0,30 kg ma 
100 litrov vode. 

2. Za istočasno škropljenje 
proti škodljivcem dodamo: 

Paration 0,15—0.25% t. j. 0.15 
—0.25 kg na 100 litrov vode ali 

Diazinon 0.25—0.50% t. j. 0,25 
—0.50 kg na 100 litrov vode ali 

Metaisvstoks 0.10 0.15% t. j. 
0.10—0.15 kg na 100 litrov vode 
ali 

Fosferna 20 0.10 0.30% t. j. 
0.10—0.30 kg na 100 litrov vode. 

Obstaja jo še škropiva, katera 
uporabljamo v raznih koncentra-
cijah 'in kombinacijah, vendar 
za naše razmere zadoščajo zgo-
r a j navedena sredstva. Z njimi 
dosežemo predvsem v borbi pro-
ti škodljivcem zadovoljive uspe-
he. 

Navedena sredstva so na zalo-
gi v kmetijskih poslovalnicah za 
preskrbo reprodukcijskega ma-
teriala. 

Pri uporabi sredstev proti 
škodljivcem se je 'treba točno 
držati priloženih navodil, ker 
so zelo strupena, da ne bi prišlo 
do kakršnih koli zastrupitev pri 
ljudeh ali živalih. 

V sadovnjakih poškropi jenih 
zimsko, predcvetno in pocvetno, 
vzamemo za škropljenje srednje 
zgoraj navedene koncentracije. 
V kolikor pa predškropljen je 
nismo izvršili, je potrebno »» 
usipeh uporabljat i najviš je na-
vedene koncentracije in isto 
škropljenje po 12 dneh ponovi-
mo. 

Škropimo 'z znainimji posedu-
jočimi škropilnicami. Po sposob-

nosti škropilnice pod največj im 
pritiskom tako, da drevo ©prši-
mo. Bolje je, da neka j škropiva 
v kupljaih odpade, ker moir-ajo' 
biti vsi zeleni deli t. j. poganjki 
in listi, predvsem spodnja stran 
in kar je važno celotna površi-
na plodov, na gosto opršena. 

Praviloma je sedaj čais tret-
jega škropljenja po cvetju. Pro-
ti pričakovanju se mam ojbeta 
srednja, p r e j slaba sadna leti-
na. Zaradi poškodb od jabolčnega 
cvetožera, slabe oploditve in ne-
katerih nepojasnjenih vzrokov 
je ostalo na drevesih sorazmerno 
imalo plodov. Da pa vsaj to sadje 
obdržimo zdravo in da prepre-
čimo še nada l jn j i propad, je nuj-
no. da seda j opravimo temeljito 
škropljenje in istega ponovimo 
v začetku jul i ja z istimi škropi-
vi in koncentracijami. iSeveda, 
v koliko pa vršimo škropljenje 
z popolno zaščito sadnega drev-
ja, pa izvršimo iše nada l jn ja 
škropljenja. 

V kolikor je sadovnjak pra-
vilno obložen s sadjem, a ni bil 
predhodno zadostno ali celo nič 
gnojen, ter je v slabi rasti, se 
priporoča dognojevanje z meša-
nimi umetnimi gnojili (NPK) s 
č.iim večjo vsebino dušika (N) in 
to 300—400 kg/ha, t. j. 3—4 kg 
na drevo ali pa samo z dušičnim 
gnojilom (Nitromonkal, NK 
24-0-10) 100 do 200 kg/ha ali 
1-2 kg na drevo. 

Ta gnojila je najbol je razto-
piti v vodi (10% koncentraciji) 
ter zaliti sadno drev je ali pa po-
tom sadnih škropilnic z injek-
torji to raz to piv o vbrizgati v 
zemljo. Dobro je to gnojilo pod-
kopati. Zadovoljivo je tudi, da 
se odmerjene količine raztrosijo 
po površini pod zunanjim obse-
gom krone. 

Sedaj je zadnji čais uporabe 
gnojnice za gnojenje drevja, ka-
tere do pozne joseini več ne upo-
rabljamo. 

Rezultati škropljenja in do-
gnojevanja bodo takoj vidni, 
posebno v jeseni na zdravem 
drevesu z lepimi plodovi in na-
stavkom cvetnega brst ja . 

ZNIŽALI SO CENO 

V mesnici »Pomurka« v Lenartu 
so znižali cene govejemu mesu za 
170 dinarjev na kilogram. Ome-
njena mesnica ima sedaj preko 
dva milijona din mesečnega pro-
meta. 

Zakaj »brezmes«? 
Obrat klavnica in predelava 

mesa »Prodiines« v Voličini sipada 
pod delovno enoto blagovni pro-
met pri »Agrokombinatu« KZ 
Lenart. Vsled pomanjkanja vode 
in zastarelih hladilnih naprav je 
sanitarna inšpekcija prepoveda-
la proizvodnjo. V kratkem bo 
»Aigrokombinat« uredil vodovod 
in nabavil nove hladilne napra-
ve. Potem pa bodo klavnico, ki 
je bila do seda j v Lenartu, zdru-
žili s predelavo mesa v Voliičini. 

V Voličini so začeli vaščani 
Predmeis« imenovati »Brezmes«. 

Zaraldi toga vam posredujemo 
zgornje pojasnilo. 

Naš sodelavec je te dni obiskal 
predsednika mladinske organiza-
cije Gradišče Petra Leopolda in 
mu postavil neka j vprašanj s po-
dročja aktivnosti njihove orga-
nizacije: 

- KAKŠNA JE UDELEŽBA 
VAŠE MLADINE NA SESTAN-
KIH. ČE JE SLABA, KAJ JE PO 
TVOJEM TEMU VZROK? 

Sestankov se pri nas udeleži 
okoli 20 mladink in mladincev. 
Mladina je zainteresirana za de-
lo organizacije, vendar veliko-
krat naleti na odpor pri starej-
ših. Dogodi pa se, d,a mladi od 
starejših preveč zahtevamo, sa-
mi pa premalo naredimo. Naša 
mladina kaže premalo zanimanja 
za politično delovanje organiza-
cije ter se dogaja, da je proti 
koncu sestanka udeležba za po-
lovico manjša. 

— KAJ JE PO TVOIEM MNE-
NJU IPOTREB.NO STORITI ZA 
VEČJO UDELEŽBO? 

V bodoče Ibomo morali posve-
titi večjo skrb mladini, ki zapu-
šča osnovno šolo. Že pionirje je 

potrebno vzgajati talko, da bodo 
čutili potrebo po kasnejšem de-
lu v mladinski organizaciji na 
terenu. Pri tem ne bi smela stati 
ob strani osnovna organizacija in 
občinski komite Zveze mladine. 

— POVEJ NAM NEKAJ O VA-
ŠIH USPEHI IT V LETOŠNJEM 
LETU. 

Imamo svoj program, dela, ki 
se ga skora j v celoti držimo. Ob 
prazniku dela prvem maju, s-mo 
skupino z GD organizirali pro-
slavo, ki je bila uspešno izvede-
na. V imeseou maju smo organi-
zirali več izletov s kolesi. Prevo-
zili smo okoli 300 km. Ogledali 
smo si gospodarske in turistične 
objekte. Udeležili smo se manjše 
delovne akcije pr i u re jan ju pro-
svetnega doma. Nabavili smo ne-
ka j prepotrebnih rekvizitov za 
kulturno dejavnost ter ustanovili 
strelsko sekcijo. 

Z namenom, da bi mladino iz 
bolj oddaljenih področij priteg-
nili v organizacijo ZM, smo or-
ganizirali dva sestanka v Gočovi. 
Zraven tega pa smo pomagali pri 
vključevanju mladine v dejav-
nost ostalih družbeno političnih 
organizacij v kra ju . 

— VAŠE BODOČE NALOGE? 
Za 22. ju l i j Ibomo pripravili 

svečano proslavo. Pomagali bomo 
pri komunalnih delih, uredili bo-
mo mladinsko sobo in organizi- ? 
rali predavanja. Več skrbi pa bo-
mo posvetili sprejemu v mladin-
sko organizacijo. 

— PRIPOMBA DOPISNIKA: 
Mladina v Gradišču dosega le-

pe .uspehe, ti ibi bili še večji, če 
Ibi posamezni mladinci imeli več 
čuta odgovornosti. Čuti se tudi 
razlika med kmečko in ostalo 
mladino, kar ni prav. 

S. Š. 

Iz nase preteklosti 

T a m b u r a š k o d r u š t v o C e r k v e n j a k iz l e t a 1926 

Predstavljamo vam prvo tamburaško društvo v Sloven-
skih goricah. Ustanovljeno je bilo leta 1926 v Cerkvcnjaku 
in je delovalo do druge svetovne vojne. Vodja .tamburašev 
je bil takratni šolski upravitel j v Cerkvenjaku Ludvik 
Štumpf (na sliki v sredini). Društvo je prirejalo gostovanja 
v Lenartu, Ptuju, Vidmu ob Ščavnici in drugod. Dejavnost 
društva je bila težavna, ker so takrat delovale razne idejno 
nasprotne skupine. Tarnbiuraši so bili napredno usmerjeni. 

Tamburaško društvo iz Cerkvenjaka (takratni Sv. An-
ton) se je ukvarjalo tudi z dramskimi prireditvami. Leta 
1927 so na primer igrali igro »Poslednji mož« v kleti pri 
sedanjem Rokavcu v Cogetincih. Kletne prostore so osvet-
ljevali ;s petrolejkami. Oder in njegovo opremo so prinesli 
iz Cerkvenjaka. Po igri je (bila veselica na kateri so mlajši 
plesali polke in valčke, starejši pa »štajeriš«. Včasih so ob 
raznih priložnostih igrali in plesali tudi hrvaška kola. 

Zgoraj omenjene po.da.fike in fotografijo nam je dal Loj-
ze Šafarič iz Čagone 58. Prosimo tudi ostale bralce, da nam 
pošljejo dokumente iz preteklosti. 



NOVOIZVOLJENI 
ZADRUŽNI SVET 

AGROKOMBINATA 
KZ LENART 

a) iz delovnih enot: 
1. Kovačič F ranc , DE Lenar t , 
2. Lorbe r F ranc , DE Lenar t , 

Tha l e r Ivan, DR Lenar t , 
K r a m b e r g e r Slavko. DE Lenar t , 
S t ipa r Mar i j a , DE L e n a r t , 
Žemlj ic F ranc , D E Lenar t , 
Murko Anton. DE Benedik t . 
Vodan F r ide r ik , DE Benedikt , 
R a j ter F ranc , I>E Benedikt , 
Golob Ludvik, DE Selce, 
Mosarec Stanko, DE Selce, 
H a m e r š a k Maks, DE Selce, 
Zoreč Bogomir. DE Selce, 
Le tn ik Alojz, DE uprava , 
Žižek Anica, DE uprava , 
F e k o n j a Franc , DE blagovni prom. 
Klobučar Mar i ja , DE blag. prom. , 
J e r n e j š e k Franc , DE žaga — Brest , 
Kris t l Mirko, D E »Transport«; 

Po 107. členu ustave SRS (Ur. 1 SRS, 
št. 10-90/63), 179. in 181. v skladu s 185. 
in 159. do 170. členom s ta tu ta občine Le-
nar t , ter po sp re je t ih sklepih na zborih 
volilcev v Lena r tu . Hras tovcu, Gočovi, 

C e r k v e n j a k u , Gradišču, Voličini, Bene-
diktu , Zavrhu, Selcih, Zg. Ščavnici , Ose-
ku,, Lokavcu in Jurovskem dolu, j e 
skupšč ina občine Lenar t na skupni se j i 
obeh zborov dne 27. 4. 1964 s p r e j e l a 

iz vrst zadružnikov; 
Pečovnik Vinko, kmet , Gočova, 
Polič Slavko, kmet , Selce, 
Sušnik Franc , kmet , Selce, 
Daks Stanko, kmet , Zg. Voličina, 
Muršak Janez kmet , Zg. Voličina. 
Toplak Kari , kmet , Jurovski dol, 
Kolar ič Anton, kmet , Benedikt , 
P u r g a j Jože, Sp. Žer javc i , 
Rep Vinko, kmet , L o r m a n j e , 
Bez jak Marko, kmet , Stanetinci , 
Mencinger F ranc , kmet , teh. , 
Maguša Ferdo, Peščeni vrh. 

KZ ZGORNJA 
ŠČAVNICA 

iz delovnih enot : 
Štefan Fe rčak , Zgorn ja Velka , 
Fel iks D a j č m a n , Dražen Vrh, 
Jožica Top lak , Dražen Vrh, 
Ivan Finkš t , T ra t e , 
Alojz Oman, Sladki vrh , 
Beno Krumc. Dražen vrh, 
Jože Bauman, Kremberg , 
F r a n c Toplak, Dražen vrh , 
F e k o n j a Jože, Zg. Ščavnica, 
Milan Šoner, Krivi vrh , 
Fašenk Milka, Kremberg ; 

b) iz vrst 
12. Franc 
13. Ana V 
14. Jakob 
•15. F r a n c 

Mirko 
Mar i j a 
Adolf 
F ranc 
Janez 
Peter 

zadružn ikov: 
S t e r n a d ' Spodn ja Velka, 
a j n h a n d l , Dražen vrh, 
Sirk. Zgorn ja Velka, 
Raduha , Svečane, 
Va jnhand l , Zgorn ja Velka, 

Senekovič, Krivi vrh , 
Kocbek, Kremberg , 
Moleli, Žice, 

Urbanič , Zg. Ščavnica, 
Zugman, Zg. Ročica 

O D L O K 
o ustanovitvi in financiranju krajevnih 

skupnosti v občini Lenart. 

1. člen 
Ugotovi se, da so na zborih volilcev 

bile u s t anov l j ene n a s l e d n j e k r a j e v n e 
skupnos t i za območja : 

1. K r a j e v n a skupnost Lenar t s sede-
žem v Lenartu za naselja: Močna, Ra-
dehova, Sp. Žer j avc i , Lenar t v Slov. gor. , 
Šetarova, Vinička vas, L o r m a n j e , Zamar-
kova, Zg. Žer javc i , Si). P a r t i n j e , Sp. Por-
čič, Zg. Voličina — del; 

2. K r a j e v n a skupnos t Gradišče s sede-
žem v Gradišču za nase l j a : Gočova, 
Osek , Sp. Senarska , Sp. V e r j a n e . Zg. 
Porčič, Zg. Senarska , Zg. V e r j a n e , Gra-
dišče v Slov. gor . ; 

3. K r a j e v n a skupnos t Benedikt s se-
dežem v Benediktu za na se l j a : D r v a n j a , 
Bačkova. Ihova, Sp. Ročica, Benedikt v 
Slov. gor. , Obra t , Zen j ak , Negovski v rh , 
Sv. T r i j e k r a l j i v Slov. gor. , S t a jng rova , 
Trs ten ik , Ločki vrh , S tara gora, T ro t -
kova; 

4. K r a j e v n a skupnost Jurovski dol s 
sedežem v Jurovskem dolu za na se l j a : 
Jurovski dol, Malna. Zg. P a r t i n j e , Sp. 
Gasteraj, Sr. Gasteraj, Varda, Zg. Ga-
s t e r a j , Zitencc; 

5. K r a j e v n a skupnost Voličina s sede-
žem v Voličini za na se l j a : C e r m l j e n š a k , 
Nadbišec Rogoznica, Selce, Sp. Voličina, 
Straže, Gradenšak , Zavrli, Zg. Voličina 
— del Dolge n j i ve ; 

6. K r a j e v n a skupnost C e r k v e n j a k s 
sedežem v C e r k v e n j a k u za na se l j a : An-
drenci , Peščeni vrh , Brengova, Ce rkve -
n j a k . Cenkova , Cegotinci . Čagona, Gra -
bonoški vrh. Ivan j sk i vrh , Kadronci , 
Komarnica , Smolinci. Stanet inci , Vane-
t ina, Zupet inci ; 

7. K r a j e v n a skupnost Zg. Ščavnica s 
sedežem v Sv. Ani v Slov. gor. za na-
selja,- Dražen vrh — del, Kremberg , Kri-
vi vrh , Froleh, Ledinek , Sv. Ana v Slov. 
gor. , Zg. Bačkova, Zg. Ročica, Zg. Ščav-
nica. Žice; 

8. K r a j e v n a skupnost Lokavec s sede-
žem v Lokavcu za na se l j a : Lokavec, Ro-
žen g rund. 

2. člen 
K r a j e v n e skupnost i so u s t anov l j ene za 

u r e sn i čevan j e neposrednega u p r a v l j a n j a 
in sodelovanja občanov v zadevah komu-
nalne, gospodarske , socialne, zdravs tve-
ne, k u l t u r n e in d ruge de javnos t i , za ne-
posredno zadovo l j evan j e svoj ih po t reb in 
pot reb druž ine ter gospodin js tev , kakor 
tudi za razvoj nase l j a . Za u r e sn i čevan j e 
nalog lahko k r a j e v n e skupnost i v skladu 
z zakonom, ustanavljajo servise in de-
lovne organizacije. 

3. člen 
K r a j e v n e skupnos t i so p ravne osebe. 

4. člen 
Vsaka k r a j e v n a skupnos t ima svoj sta-

tut , ki p o d r o b n e j e u r e j a organizaci jo , 
pos lovan je in delo k r a j e v n e skupnost i . 

5. člen 
K r a j e v n e skupnost i o p r a v l j a j o svoje 

naloge s s redstvi , k i j ih v sk ladu z za-
koni in s svoj im s ta tu tom zagotav l ja ob-
čina Lenar t in s s redstvi , ki j ih p r i spe-
vajio občani in delovne organizac i je . 

K r a j e v n a skupnos t samos to jno razpo-
laga s svoj imi sredstvi v sk ladu z letnim 
programom dela in f inančnim načr tom. 

6. člen 
Dokle r k r a j e v n e skupnos t i ne bodo 

sp re j e l e svojih s ta tutov, smiselno upo-
r a b l j a j o določila s ta tu ta občine Lenar t . 

7. člen 
Vsa razpolož l j iva sredstva k r a j e v n i h 

odborov po s t a n j u na dan 31. 12. 1963 
se z vso akt ivo in pasivo p r enese jo na 
k r a j e v n o skupnos t us t reznega območja . 
Vse pravice , obveznosti in s reds tva , ka -
kor tudi vse p r e m o ž e n j e s t a n o v a n j s k e 
skupnost i Gradišče v Slov. Goricah in 
Lenar t v Slov. Goricah p r i p a d a j o k r a -
j evn i skupnost i Gradišče v Slov. Gori-
cah oz. Lenar t v Slov. goricah. 

8. člen 
K r a j e v n e skupnost i naš te te v p rvem 

členu tega odloka p r i č n e j o poslovati ta-
k o j . S tem p r e n e h a j o poslovati vsi k r a -
j evn i odbori us tanov l j en i na območju 
občine Lenar t . 

P r ipo j i t ev s t anovan j sk ih skupnost i h 
k r a j e v n i m skupnost im se izvrši v roku 
enega meseca po s p r e j e t j u tega odloka. 

9. člen 
Ta odlok ve l j a od dneva ob jave v 

Uradnem ves tn iku o k r a j a Mar ibor , upo-
r ab l j a pa se od 1. 1. 1964 da l j e . 

Z uve l j av i tv i j o tega odloka p reneha 
ve l ja t i odlok o območj ih , za ka t e r a se 
lahko us tanovi jo s t a n o v a n j s k e skupnost i 
(Ur. ves tnik o k r a j a Maribor št. 23-241/59) 
in odlok o us tanovi tv i s t anovan j sk ih 
skupnos t i na območju občine Lenar t 
(Ur ves tnik o k r a j a Maribor štev. 
24-266/59). 

Števi lka 025-2/64-1 
Lenar t , dne 27. 4. 1964 

Predsedn ik skupščine občine Lenar t 
Edo Zorko 1. r. 

Pomisli - ugani 
Tokrat smo .poslali knjigo 

»Žarometi« Viniku Repiču 
v Zgornjo Voličino štev. 22. 
Edini je pravilno rešil ugan-
ko iz 10. številke Domačih 
novice. 

Pravilna rešitev je: Gasi-
lec na levi strani slike ima 
čin podčasnika. 

Sedaj pa je dragi bralci 
vaša (naloga, da nam pišete. 
KAJ PREDSTAVLJA OB-
JAVLJENA FOTOGRAFI-
JA? 

Odgovore pa pošljite do 
vključno 15. ju l i ja 1964. na 
naslov: Uredništvo »Domače 
novice« Lenart, iRadgonska 
cesta 9. 

Izmed pravilnih rešitev bo 
ena izžrebana in nagrajena. 

ČITAJTE 

„dahtace novice t* 

Josip Merdaus: 

(2) 

Pedagoški in materialni normativi za osnovne šole 
PRISPEVEK K RAZPRAVI O ZDRUŽEVANJU OSNOVNIH ŠOL 

V tako vel iki enoti se lah-
ko ka j hitro na jde jo posebneži, ki 
pr i tegnejo na svojo stran zaradi 
svoje izrazite izprijenosti ali iz dru-
gih nagibov skupino otrok, ki se po 
svoje izživljajo v različnih avantu-
rah in od časa do časa izostajajo 
od pouka. Škoda zaradi neopravi-
čenega izos ta janja ni samo v tem, 
da u č e n e c zgubi mnogo učn ih u r 
in da ne dohaja pouka, da se zara-
di tega slabša n jegov učni uspeh 
ampak tako ravnan je zlasti slabo 
vpliva na n jegovo vzgojo, proces 
sa j se učenec nauč i lagal i , n avad i 
se brezdelja, neredko ga to navaja 
tudi v k ra jo iz potrebe po denar ju 
Dostikrat zaide v slaibo družbo, ki 
škodlj ivo deluje na n jegov psihič-
ni razvoj. Problem postane še mno-
go resnejši , kadar učence ob takem 
ravnan ju podpro nj ihovi starši, ki 
niso dovolj dosledni, ki jim pišejo 
celo lažna opravičila, ne kontroli-
ra jo kod hodi, k a j dela in s kom 
se druži. Zato je nujno potrebno, 
da so starši v skrbi za svojega 
otroka in neprestano povezani s 
šolo, z razrednikom in mu pomaga-
jo pri vzgojnem delu z njihovim 
otrokom. 

Šola mora zato ukrepati odločno 
in budno paziti, da se morebitni 
pojavi ne ponovijo. Ni lahka nalo-
ga, ki jo ima pedagoški delavec 
ravno na tem polju. K temu je pri-
šteti še dejstvo, da nekater i pred-
meti že po svoji naravi in obsegu 
ter teži same snovi zahteva jo po-
sebno dobre priprave, ki so vse-
stransko obdelane. Zanimiva učna 
snov lahko, če ni dobro obdelana 
in podana, doseže ravno nasprotno 
stran, ki učence odvrača od pouka 
in slabi zavestno disciplino. 

S tem še niso našteti vsi momen-
ti, ki pozit ivno ali negat ivno vpli-
va jo na sam učni proces in šolski 
obisk. Naštet ih je le nekaj , ki pa 
opozar ja jo še prav posebej same-
ga pedagoškega delavca, da lahko 
veliko vpl iva jo na uonovzgojne 
uspehe, na šolski obisk, ki bi n a j 
bil priroden, nepris i l jen in s strani 
učenca in njegovih staršev akcep-
tiran kot nujnost za dosego dobrih 
učno vzgojnih uspehov. 

Skrb za dober šolski obisk pade 
seveda tudi na celotno družbo, ki 
želi imeti nov rod. Ta rod mora 
biti sposoben 'delati, proizvajat i in 
upravljat i . Zato mora naš človek 

aktivno posegati v doga jan je in po-
magati reševati probleme na vseh 
področjih, a n a j v e č tam, k je r ima 
na jveč zanimanja in sposobnosti. 
V ta proces d o g a j a n j je vkl jučen 
predvsem učitelj , ki mu je pogla-
vitni cilj izobraževanje in vzgoja 
mladega rodu. Šolski obisk je tore j 
odvisen od splošne organizacije 
pouka, od družbene pomoči od zu-
na j s sodelovanjem staršev, od pra-
vilne vzgoje v predšolski dobi in 
od samega učitelja. 

SKRB ZA UČENCA 
Ob združevanju osnovnih šol v 

velike centralne šole, ki jim pripa-
dajo v organizacijski povezavi še 
podružnice, nas ta ja razen material-
nega vprašanja , ki ga je treba nuj-
no izboljšati, tudi vprašan je glede 
same skrbi za učenca. Tu gre za 
učence od 5. do 8. razreda, ki obi-
sku je jo centralno šolo. Centralna 
ali osrednja šola pa bo večkrat tu-
di do 10 in še več kilometrov od-
dal jena od učenčevega doma in bo 
treba za nj ih organizirati prevoz in 
to ob vsaki priliki in v vsakem vre-
menu. Pri tem moramo upoštevati 

dejstvo, da smo otroku omogočili 
v centralni šoli kval i te tnejš i pouk, 
nas tane pa vprašanje , kako urediti 
in obvladati težave, ki s tem nasta-
ja jo . Še pred združitvijo šol so ime-
li nekater i učenci in to zlasti na 
podeželju do svoje šole v katero 
so začeli hoditi do 1 ure in še več 
peš hoje. Ob prevozu v osrednje 
ali centralne šole bo imelo za po-
sledico, da tudi starši in učenci 
pre j vs ta ja jo , kar bo predvsem v 
zimskem času težko. Ti učenci bo-
do gotovo duševno in telesno p r e j 
u t rujeni kot ostali. Zato bo treba 
za te učence zasigurati ponekod 
tudi zaj t rk bodisi na zbirnih cen-
trih od koder se bodo vozili ali pa 
ga bodo dobili v centralni šoli. Do-
ma ga ve r j e tno večkrat v tako 
zgodnjem času še ne bo imel. S tem 
v zvezi nas ta ja vp rašan je nujnega 
zbirališča za učence, ki bodo od-
hajal i oziroma vozili v centralne 
šole. Za število teh otrok je težko 
reči, vendar j ih bo ponekod od 
100 do 200 in morda še več, za ka-
tere pa bo potrebno vzgojno var-
stvo pod vodstvom vzgoji tel ja v 
primernih prostorih. 



ZA ESŠ 37 P R I J A V 
Na razpis DU Lenart se je 

v SEŠ prijavilo intere-
sentov. To aie Ibo redni odde-
lek za odrasle. Tak oddelek 
mora biti verificiran, pred-
pogoj zato pa je 'zagotovljen 
prostor, učne on oči in sred-
stva. Po dogovoru 'Z ESŠ i/. 
Maribora bodo ustanovili do-
pisno šolo. ki bo imela to 
prednost, da bodo vsi pred-
meti seminarsko predelani. 
Seminarji bodo v Lenartu in 
jih bodo vodili predavatelj i 
ESš iz Maribora, izpite se 
bo polagalo v Mariboru. 

Pred pričetkom dopisne 
šole. bo DU sikušala organi-

zirati seminar je za predme-
te, ki bi slušateljem delali 
največ težav (matematika, 
gospodarsko računstvo, knji-
govodstvo, slovenščina in tu-
ji jezik). Slušatelji bodo štu-
dirali po skriptih. Seminar-
je in l i teraturo bodo plače-
vali slušatelji. Pravilno bi 
bilo. če bi gospodarske orga-
nizacije slušateljem poma-
gale v moralnem in materi-
alnem pogledu. 

Vse nadal jnje informacije 
bo.mo objavili v naslednji 
številki, lahko pa jih dobite 
pri DU Lenart. 

OBISKALI SMO PTUJ 
Precej časa srno zbirali denar 

za izlet v Ptuj . T j a srno bili na-
menjeni. da se odzovemo pova-
bilu tamkajšnj ih pionirjev, s ka-
terimi simo si dopisovali. Končno 
je prišel težko pričakovani tre-
mi! ek. 

Ob 7. uri z ju t r a j smo se od-
peljali proti Ptuju. V Most ju 
smo s,i ogledali spomenik, ki je 
postavljen v spomin hrabre bor-
be Lackove čete. ki je tu umrla 
junaške smrti. 

Ptujski pionirji so nas lepo 
sprejeli. Pokazali so nam šolo, 
grad i,n muzej, mi pa srno jim 
pripravili skromen program. 

Ko smo se vračali, smo obiska-
li Lackovo domačijo. Malo pred 
Cerkvenjakom pa se nam je do-
godila nesreča. Pri srečanju z 
osebnim avtomobilom je naš av-
tobus zaneslo v jarek in ga pri-

U r e j u j e u redn išk i odbor : Vet. Ivo 
Rapoc, p redsedn ik — člani : Iireda 
Štuliec, Jože Suman, Slavko Leva-
čič in F ranček Štefanec . — Odgo-
vorni u redn ik F r a n č e k Štefanec . — 
Uredniš tvo in u p r a v a Lena r t , Rad-
gonska 9. — I z h a j a s ta lno na S 
straneli drugi in četr t i če t r tek . — 
l .etna naročnina 500 din, inozem-
stvo 900 din. — Tekoči račun pri 
podružuic i NB Maribor š t ev i lka 
601-11-608-103. — Ime: Pogodbena 
skupnost za i z d a j a n j e časopisa »Do-
niače novice Lenar i . — Tiska ČP 

( V l j s k i tisk Ce l je . 

•skrnilo ob breg. Nobenemu od 
nas se ni nič zgodilo in smo od-
šli od tam peš domov. 

Zagoršek Ivanka 
5. razred osnovne šole 
Cerk\ enjaik 

Mi boji fm ietu 1000 
Piše: Franc Šuman ( 2 . 2 . ) 

Francozi so res prišli v Mari-
bor. Del njihove vojske je pri-
šel v Pesniško dolino in jo zase-
del na desnem bregu Pesnice 
skoraj do Pernice. Ta vojska se 
je tukaj ustavila le nekaj dni 
in se potem nekega večera naglo 
pobrala in se napotila čez hribe 
preko Jakoba in Jarenine proti 
Gradcu. 

'). 4. 1797 je proti večeru pri-
šel v Lenart odred 800 mož ce-
sarske vojske. Odred so sestav-
l ja l i vojaki raz.nlih narodnosti. 
Vojaki so bili zelo nedisciplini-
rani. sa j so pokradli čez noč vso 
perutnino in slanino. P robi trža-
noim so se vedli kruto in oblast-
no. Na srečo je odred naslednji 
dan zapustil Lenart in se napotil 
proti Ormožu. Ljudje so govorili, 
da sto odred sestavljali prosto-
voljci vseh evropskih narodov, 
ki so se bojevali proti Franco-
zom. 

Komisarjev je trška sodna u-
prava lahko postavila več. Leta 

1787 so na primer postavili ko-
misarja za berače in postopače. 
N jegova naloga je bila zbrati vse 
za delo sposobne berače in po-
stopače in jih spraviti v določe-
na zbirališča. Iz zapisnika trške 
občine Lenart je razvidno, dia je 
komisar 29. aprila 1787. leta iz-
vedel generalni lov na berače in 
postopače. 

Trški sodnik je bil politični za-
upnik vlade ter čuvar pravice in 
reda na svojem območju. Pri iz-
vrševanju sodbe je imel v roki 
sodno palico, ki je bila podobna 
taktirki. Na olbeh koncih je bila 
pritr jena majhna rozeta. Pri vsa-
ki sodni obravnavi sla bila nav-
zoča dva svetovalca kot sosodni-
fca in eden svetovalec kot toži-
te! j in zagovornik. 

V sodnem zapisniku i,z leta 
1787 je zapisano: 

Na posvetovanju dne 23. mar-
ca 178~ v imenu sodne uprave: 
Janez Urlbančič tršlki sodnik. Pri-
sednjka: Ignac Smol in Franc 
Se,kol. 

Obtoži tel j Kajetan Hartvieg. 
Zgoraj omen jenega ,datuma se 

predloži obtožba: Matija Peteg 
proti tržanu in ključavničarske-
mu mojstru Petru Sprimbser, da 
ga je pri nekem srečanju na-
lirulil s psovko svinja in to brez 
vzroka, češ. da mit nikdar ni na-
pravil kako škodo. 

Ključavničar pa pravi, da mu 
Peteg 'iiii ostal dolžan in ga je 
z enakim izrazom odpravil. 

SODBA 
Sodni svet je spoznal, da sta 

oba kriva, ker sta edem drugega 
z enakimi psovkami žalila ter 
enako kaznuje ta vsak po 24 ur 
zapora na Rotovžu. Kazen se ima 
takoj izvršiti. 

Dne 11. aprila 1787 je grajski 
sodnik Hrastavški pri reviziji 
obsodb trške sodnije pri ome-
njeni sodbi napravil pripombo: 
da se n a j rokodelci zaradi takih 
malih žalitev obsodijo z največ 
tri do šest ur. da oie trpijo škode 
pri svojem zaslužku. (Upošteva-
n ja vredna lepa obzirnost. Pri-

pomba pisca). Predno si podrob-
no ogledamo še več razsodb, se 
mi zdi potrebno, da vas sezna-
nim z napisom trške komisije v 
Lenartu nad vrati v rotovško 
dvorano in se je v prevodu gla-
sil: 

-Kjer pisani zakoni kot člo-
veška naredila niso jasni in ne-
zadostni. tam jih mora vest in 
človečnost sodnika dopolniti. Le-
to 1646'. Ta izrek je čutno glo-
boko zajet, velja Še danes in bo 
veljal dokler bo človek živel za 
vzgled vsakemu razsodniku. Ver-
jetno bo koga zanimalo, kako se 
'je ta napis glasil v nemškem je-
ziku : 

Wo die Gesetze a Is gesobrie.be-
nes Mensčhenwerlk nicht deutlich 
und uinzureiehend sind — dort 
mu s s sie das Gewissen und die 
Mensehlichke i t des Richters er-
ganzen — Anno 1646. Ta izrek 
pa ne more biti iz omenjenega 
leta. ker še takrat Nemci niso 
,imeli tako uglajenih besed in 
oblike, ka r ste lahko opazili pri 
opisu lenarškega zvona iz leta 
1373. To obliko uradnih spisov 
še najdemo v naslednjih stolet-
jih. 

(Se nadaljuje) 

" A i c / 

M 
ZGODBA 

Enkrat so otroci po pouku 
zbrali nekaj denar ja in so 
kupili žemlje. Kupljene žem-
l je so si razdelili in jih pri-
čeli slastno jesti. Pri tem so 
pozabili, da morajo po šoli 
takoj domov. V vasi jim je 
bilo všeč in so tam še neka j 
časa ostali. Jakec je dejal 
skupini: »Te žemlje pa so 
res dobre!« Vsi so to potrdili 
z z migom glave. 

Potem so se razšli. Jakec 
je šel sam po bližnjici skozi 
bukov gozd. Opazoval je vit-
ka drevesa in ptice, ki so 
skakljale z veje na vejo. Ko 
je prišel blizu mlina, je za-
gledal strica, ki je šel po po-
ti proti njemu. Stric je bil 
videti zelo resen in je v ro-
ki držal palico. 

Ko sta se srečala, ga je 
stric osorno pogledal in je 
začel vpiti: »Kje pa hodiš 
smrkavec, k a j ne veš, keda j 
se pride iz šo l e . . . Si poza-
bil, kako smo te učiti!« Ja-
kec je stal pred njim ves 
preplašen. Stric pa je še en-
krat zavpil: »Kaj stojiš? Ta-
koj pojdi domov!« Jakec ga 
je ubogal in je šel pred stri-
cem proti hiši. 

Jakec je vedel, da ga ne 
čaka nič dobrega. Stric mu 
je ukazal, da na j gre v ku-
hinjo. Tega se je Jakec naj-
bolj bal. Ce bi ostal zunaj, 
bi lahko stricu ušel, iz ku-
hinje pa to ni bilo mogoče. 

Ko sta bila oba v kuhinji, 
je stric pričel zaklepati vra-
ta. Jakec pa se je stisnil v 
k o t 



naših cletovnifr 
K O L E K T I V O V 

Zadnje čase smo že iprecej pi-
sali o rezultatih (poslovanja iv 
trgovini. Kljulb temu pa smo 
obiskali Trgovsko podje t je Izbi-
ra« v Cerkvenjaku. Direktor 
Edo K urni k in računovodja 
Alojz Doki sta nam dala nekaj 
zanimivih podatkov. Predsednik 
delavskega sveta pa je bil baje 
zadržan in mi mogel priti na raz-
govor. 

V zadnjem času v podjet ju ni 
bilo večjih sprememb. Vršijo se 
priprave za otvoritev novega tr-
govinskega lokala v Zadružnem 
domu. Delu morajo biti končana 
do občinskega praznika. Novi 
lokali bodo prostorni in bo blago 
kupcu bol j pri roki. Včasih je 
bilo blago stisnjeno v majhnih 
in neprimernih prostorih. Raču-
najo, da bodo z novo trgovino 
v Cerkvenjaku močno povečali 
promet. 

V PROMETNEJŠIH POSLOVAL-
NICAH JE POVPREČNI OSEB-
NI DOHODEK OKOLI 60 TISOČ 

DINARJEV 
Delitev dohodka in osebnega 

dohodka vršijo mesečno po orga-
nizacijskih enotah. Ko smo vpra-
šali za povprečne osebne dohod-
ke. jo razgovor za trenutek za-
stal. Koinčno pa so povedali, da 
dohodek zavisi od učinka. V po-
slovalnicah z najslabšim prome-
tom je povprečni osebni dohodek 
okoli 30.000 din. Kjer je promet 
večji, je povprečni osebni doho-
dek 60.000 dinarjev. Tako dobi 
trgovski pomočnik ponekod 50 
tisoč din mesečnih prejemkov 
ali več. To je odvisno od učinka 
v posameznem mesecu. 

SKUPŠČINA OBČINE LENART 
Vete r ina r ska inšpekc i j a 

Obveščamo vas, da se vrši na vašem 
območju , po spoda j navedenem razpore-
du obvezna tube rku l in i zac i j a goveje ži-
vine s ta re nad 3 mesece. Tuberku l in iza -
c i j a j e obvezna ter se bo vsak nepr igon 
preda l sodniku za p r e k r š k e . 

Prosimo vse l as tn ike goveje živine, da 
se navedenih k r a j e v in u r drže. da bo 
delo potekalo nemoteno ter da pr inese te 
bone, k a t e r e ste p r i j e l i ob pr i l ik i po-
pisa — isti vam s luži jo kot plači lno 
sredstvo. 

KRAJEVNI URAD JUROVSKI DOL: 
29. 6. 1964 — p o n e d e l j e k : 
ob 7.00 pri GORJUP Pet ru za P a r t i n j e . 
ob 8.30 pr i JARC |nželu za P a r t i n j e , 
ob 10.00 pr i LOVRENCIČ Jožefu za 

P a r t i n j e , 
ob 11.50 pr i LETNIK Francu za Par t i -

n j e , 
ob 12.30 pr i KREMPL — križišče za 

P a r t i n j e , 
ob 13.30 pri KRANJC Mart inu za Var-

do. 
ob 13.00 pr i JARC Ludviku za Vardo, 
ob 16.00 pr i 1'ESERLI Rudolfu za Var-

do. 
ob 17.00 pri PUR GA J Karlu za Jurov-

sko cesto. 

"0 6. 1964 — torek : 
ob 7.00 pri ROSKAR Amali j i za Malno, 
ob 8.30 pri STIFTER Francu za Malno, 
ob 10.00 pri B A UM AN Fel iksu za Zg. 

Gas tera j. 
ob 11.00 pri SNAJDER Francu za Zg. 

Gas te ra j, 
oh 12.30 pri PODLETNIK Francu za 

Sr G a s t e r a j , 
ob 13.30 pr i KOMPERSAK Ivanu za 

Sp. G a s t e r a j , 
ob 14.30 pri ROSKARIC Ivanu za Sp. 

G a s t e r a j , 
ob 16,00 pri PIGEC Francu za Sp. Ga-

s t e r a j . 

Sredstva v sklade redno odva-
jajo. V mesecu aprilu so odvedli 
(bruto) 1,098.000 din sredstev za 
sklade. 

KDO BO UREDIL SANITARIJE 
V bodoče bodo vlagali sred-

stva v dograditev trgovine v Be-
nediktu. Do seda j so tam napra-
vili ,najnujnejša dela. Če bodo 
na razpolago krediti, bodo z de-
lom nadaljevali leta 1965. 

V Gradišču so uredili sodoben 
trgovski lokal, ki ga zaradi ne-
urejenih sanitar i j ne simejo od-
preti. Sredstev za to pa nimajo. 
Kdo bo torej rešil to vprašanje? 

Morda hišni svet ali pa uprava 
poslovnih zgradb pri občinski 
skupščini? Zadnje dni imajo o 
tem dogovore. 

Predvidevajo, da bodo v Zavr-
hu adaptirali trgovino skupno z 
Gostinskim podjetjem Lenart. 

NA PRODAJALCA PRIDE TRI 
MILIJONE MESEČNEGA 

PROMETA 
V Trgovskem podje t ju »Izbira« 

Cerkvenjak je produktivnost 
večja kot v Mariboru ali Ptuju. 

t . 7. 1964 — s reda : 
ob 6.00 pr i KRANER Rud i ju za Malno, 
ob 9.00 pr i PLATAJS Mirku za Ju rov-

ski dol, 
ob 10.00 pri ŠENEKAR Alojzu za Mal-

no, 
ob 12.00 pri SAUPERL Ivanu za Zit-

niee, 
ob 13.30 pri SENEKOVIC Francu za 

Zitence, 
ob 13.00 pri KRIŽAN Ivanu za Zitence, 

KRAJEVNI URAD VOLICINA: 
6 7. 1964 — p o n e d e l j e k : 
ob 7.00 pri ROJ KO Petru za Zg. Voli-

čino, 
ob 8.00 pr i JESOVNIK Mart inu za Zg. 

Voličino, 
ob 9.30 pri BELOGLAVEC Janezu za 

Zg. Voličino, 
ob 11.00 pri CUCEK Milošu za Sp. Vo-

ličino, 
ob 13.00 pri ZELENKU — loga r ju — 

za Sp. in Zg. Voličino. 

7. 7. 1964 - - t o r ek : 
ob 7.00 pri GOLOB Janezu za Ragoz-

nico, 
ob 8.00 pri ZFLKMIK Ani za Rogoznieo, 
ol> 9.00 pr i SIMONIC Alojzu za Straže, 
ob 10.00 pri KOCMUT Alojzu za Selce, 
ob 12.00 pri BAUMAN Jožefu za Selce, 

Dolge n j i ve in del Zavrha. 

8. 7. 1964 - s reda : 
od 6.00 flo 8.00 po domovih za Sp. Vo-

ličino — pod gradom, 
ob 8.00 pri Zadružnem domu za Zavrh 

pri s tolpu. 
Ob 9.30 pr i PIITLE1R Jožefu za Cer -

ml ienšak . 
ob 10.30 pri POLIC Slavku za Selce, 
ob 12.00 pri PTHI.F.R Ani za Nadbišee, 
ob 13.00 pr i ROJKO Stanku za Nad-

bišee. 
{Nada l jevan je v p r i hodn j i številki) 

V »Izbiri« pride na enega pro-
dajalca do tri milijone prometa. 
V Mariboru in Ptuju pa okoli 
1.200.000 do 1,700.000 din prome-
ta mesečno. Velik promiet ustvar-
ja jo s potrošniškimi posojili. To-
varniškimi delavcem nudijo kre-
dite za nakup vseli vrst blaga. 
V Cerkvenjaku ni tovarn. De-
lavci se vozijo na delo drugam. 
Podjetni trgovci iz Cerkvenja-
ka pa so se z njiimi povezali in 
s tem delajo sebi promet, delav-
cem pa uslugo is hitro in ugodno 
nabavo blaga. 

POTROŠNIK ZAHTEVA TUDI 
MOPED IN ŠMINKO 

V »Izbiri« iso v letu 1965 pro-
dali okoli 200 (mopedov in okoli 
15 televizorjev. Radio aparatov 

prodajo sedaj manj , ker ga ima-
jo že skoraj pri vsaki hiši. Ne-
k a j let nazaj so kavo kupovale 
redke družine. Sedaj je prodajo 
za petsto odstotkov več. Sladkor 
so pred leti prodajali po 12 d kg. 
Danes pa iga iredki (kupijo m a n j 
kot kilogram. Zaradi predlanske 
toče prodajo tudi več moke in 
kruha. 

Pohištvo so včasih delali doima. 
Domača izdelava je bila draga 
(in seda j vedno bol j kupuje jo 
industrijsko pohištvo, ki jo 
praktično in cenejše. Vedno več 
prodajo tudi kozmetičnih artik-
lov in med drugimi kupci zahte-
vajo tudi šminko. 

Zgornji podatki so zanimivi in 
nam Ikažejd, da ise življenjski 
standard iz dneva v dan izbolj-
šuje. 

O LENARŠKEM NOGOMETU 
BREZ TRENINGA 

NI USPEHA 
V spomladanskem delu nogo-

metnega prvenstva neuradne slo-
vcnjetgoriške lige, moštvo iz Le-
narta ni zaigralo tako, kot so 
pričakovali l jubi te l j i nogometa. 
Sprašujemo se, k j e je glavni 
vzrok tega neuspeha, sa j vemo, 
da so v lanskem jesenskem delu, 
nogometaši premočno osvojili 
prvo mesto. 

Na sestanku, ki so ga imeli 
nogometaši pretekli teden, smo 
izvedeli za neka j objektivnih 
težav: 'tli bilo t r ener ja in nogo-
metaši niso trenirali, ni bilo do-
volj žog, nogometni čevlji so 
že odslužili svojemu namenu itd. 
Razumljivo je. da v takih pogo-
jih uspehi Izostanejo. Upajmo, da 
bodo te trenutne težave prema-
gali, sa j jim je TVD Partizan 
Lenart že kupil neka j potrebne 
opreme. Iz svoje srede pa so no-
gometaši izbrali za t renerja tov. 
Borisa, k i je eden izmed naj-
boljših igralcev v moštvu. 

Zal so se naši nogometaši pre-
pozno prebudili, ker igrajo do 
konca prvenstva le še eno tekmo 
na domačem igrišču. Rezultati 
tekom v drugem delu prvenstva: 
Lenart: Malečnik 1:8. Pesnica 0:5. 
Kungota 4:1, Pernica 4:5, Šentilj 
5:4 in tekma z Jarenimo 3:4 v 
korist Lenarčamov. A. P ur ga j 

CAS JE DRAGOCEN 
zato kupuj te v SAMOPO-
STREŽNI TRGOVINI Trgov-
skega podjet ja »Potrošnik 
Lenart« v Lenartu na Ptuj-
ski cesti. 

Trgovina je bogato založe-
na z vsemi vrstami prehram-
benih artiklov. Samopostrež-
ni naefn prodaje omogoča 
hitro postrežbo. 

S a m o p o s t r e ž b a j e o d p r t a 
od 7. do 15. u r e . ob n e d e l j a h 
pa od 7. do 9. u r e . 

Se priporoča in vabi Trg. 
podje t je »Potrošnik« Lenart. Obvestilo o obvezni tuberkulinizaciji 

goveje živine za leto 1964 
Naročnik,Domačih novic' sem, odkar izhajajo 

Ivan Šebeder z ženo Zinko je rad odgovarjal na naša vprašanja 

Ivana Šebedra in njegovo ženo Zinko iz Malne 20 smo pred 
dnevi našli pri spravilu sena. Povedala sta nam, da sta naročnika 
našega lista kar izhaja. 

Imata tri ha zemlje in sodelujeta z zadrugo. To sodelovanje 
jima je omogočilo, da sta dobila umetna gnojila za sadovnjak, ki 
sedaj lepo uspeva. D e lo v i ščo Agrokombina t a« KZ Lenart v Jurov-
skem dolu pa ni imelo dovolj škropilnic za škropljenje sadnega 
drevja. Vsled tega je Šebedrov sadovnjak nepoškropljen. Priča-
kuje pa, da bo sadna letina na tem področju dobra, razen orehov, 
ki jih ibo malo, zaradi hladnega vremena v zgodnji pomladi. 

Na koncu kratkega razgovora je Šebeder pripomnil, da mu je 
naš list všeč. V njem prečita vse, posebno pa ga zanimajo nasveti 
za kmetijstvo. 

»IZBIRA« CERKVENJAK 


